

**219 (VIII). Revision of the rules of procedure of the functional commissions of the Council**

*Resolution of 17 March 1949  
(document E/1299)*

*The Economic and Social Council,*

*Considering* that the large number of items proposed for the agenda of the ninth session of the Council may not permit sufficient time for a review of the rules of procedure of the functional commissions,

*Decides* to reconstitute the Committee on Procedure and authorizes the President to replace those members of the Committee which may cease to be members of the Council on 1 January 1950; and

*Requests* the Committee on Procedure to undertake, in the interval between the ninth and tenth sessions of the Council, the revision of the rules of procedure of the functional commissions in the light of the changes made during the eighth session of the Council in the Council's rules of procedure and to report to the tenth session of the Council.

**220 (VIII). Draft rules for the calling of international conferences**

*Adopted on 2 March 1949  
(document E/1221)*

The Council, on 2 March 1949, adopted the following draft rules in connexion with General Assembly resolution 173 (II).<sup>1</sup>

*Rule 1*

The Economic and Social Council may at any time decide to call an international conference of States, experts or organizations on any matter within its competence provided that, after consultation with the Secretary-General and the appropriate specialized agencies, it is satisfied that the work to be done by the conference cannot be done satisfactorily by any organ of the United Nations or by any specialized agency.

*Rule 2*

When the Council has decided to call an international conference, it shall approve the terms of reference and, unless it decides otherwise, the agenda of the conference.

*Rule 3*

The Council shall decide what States, experts and organizations shall be invited to the conference, and shall determine the extent of their participation.

*Rule 4*

The Council shall fix the date and place of the conference or request the Secretary-General to do so.

*Rule 5*

The Council shall make arrangements for financing the conference, subject to any relevant principles adopted by the General Assembly.

<sup>1</sup> See document E/SR.258.

**219 (VIII). Revision du règlement intérieur des commissions techniques du Conseil**

*Résolution du 17 mars 1949  
(document E/1299)*

*Le Conseil économique et social,*

*Considérant* que le grand nombre des points proposés pour l'ordre du jour de la neuvième session du Conseil ne laissera peut-être pas assez de temps pour la revision du règlement intérieur des commissions techniques,

*Décide* de reconstituer le Comité de procédure et autorise le Président à remplacer ceux des membres du Comité qui pourraient cesser d'être membres du Conseil au 1er janvier 1950; et

*Prie* le Comité de procédure d'entreprendre, entre la neuvième et la dixième session du Conseil, la revision du règlement intérieur des commissions techniques en tenant compte des modifications apportées au règlement intérieur du Conseil au cours de sa huitième session, et de faire rapport au Conseil à sa dixième session.

**220 (VIII). Projet de réglementation concernant la convocation de conférences internationales**

*Adopté le 2 mars 1949  
(document E/1221)*

Le 2 mars 1949, le Conseil a adopté le projet de réglementation suivant, conformément à la résolution 173 (II)<sup>1</sup> de l'Assemblée générale.

*Article premier*

Le Conseil économique et social peut en tout temps décider de convoquer une conférence internationale d'Etats, d'experts ou d'organisations sur toute question de sa compétence si, après avoir consulté le Secrétaire général et les institutions spécialisées compétentes, il a acquis la conviction que la tâche incombant à cette conférence ne peut être accomplie d'une manière satisfaisante par aucun organe des Nations Unies ni par aucune institution spécialisée.

*Article 2*

Lorsque le Conseil décide de convoquer une conférence internationale, il approuve le mandat et, à moins qu'il n'en décide autrement, l'ordre du jour de la conférence.

*Article 3*

Le Conseil décide quels Etats, experts et organisations seront invités à la conférence et fixe la mesure dans laquelle ils y participeront.

*Article 4*

Le Conseil fixe la date et le lieu de la conférence ou invite le Secrétaire général à le faire.

*Article 5*

Le Conseil prend des dispositions pour le financement de la conférence, réserve faite de tout principe adopté sur ce point par l'Assemblée générale.

<sup>1</sup> Voir le document E/SR.258.

*Rule 6*

The Council may :

(a) Prescribe rules of procedure for the conference ;

(b) Establish a preparatory committee to carry out such functions in preparation for the conference as the Council shall indicate ;

(c) Request the Secretary-General to perform such functions in preparation for the conference as the Council shall indicate ;

(d) Make such other arrangements as may appear to it to be desirable.

*Rule 7*

At conferences of States called under these rules, specialized agencies in relationship with the United Nations and non-governmental organizations having consultative status with the Council shall be entitled to the same rights and privileges as at sessions of the Council itself, subject to the provisions of rule 2.

*Rule 8*

As soon as possible after the Council has decided to call a conference, the Secretary-General shall send out the invitations, accompanied by copies of the agenda. As regards States which are not responsible for the conduct of their foreign relations, invitations shall be transmitted through the intermediary of the States responsible for the foreign relations of such States.

*Rule 9*

Unless the Council has prescribed rules of procedure for the conference, the Secretary-General shall prepare and circulate as soon as possible draft rules of procedure for consideration by the conference.

*Rule 10*

Subject to any decisions and directions of the Council, the Secretary-General shall appoint an executive secretary for the conference, provide the secretariat and services required and make such other administrative arrangements as may be necessary.

*Rule 11*

All States, experts and organizations accepting an invitation to attend the conference shall be bound by all decisions made by the Council in respect of the conference under these rules.

### **Other decisions taken by the Council at its eighth session**

Further decisions taken by the Council at its eighth session are voted below :

#### **ELECTION OF OFFICERS OF THE COUNCIL**

On 7 February 1949, the Council elected Mr. James Thorn (New Zealand) President, and Mr. V. V. Skorobogaty (Byelorussian Soviet Socialist Republic) and Mr. Carlos Eduardo Stolk (Venezuela) First and Second Vice-Presidents, respectively, for 1949.<sup>1</sup>

<sup>1</sup> See document E/SR.226.

*Article 6*

Le Conseil peut :

a) Fixer le règlement intérieur de la conférence ;

b) Créer une commission préparatoire chargée de s'acquitter de toutes fonctions relatives à la préparation de la conférence que le Conseil déterminera ;

c) Inviter le Secrétaire général à s'acquitter de toutes fonctions relatives à la préparation de la conférence que le Conseil déterminera ;

d) Prendre toutes autres dispositions qui lui paraîtraient souhaitables.

*Article 7*

Aux conférences d'Etats convoquées conformément au présent règlement, les institutions spécialisées reliées à l'Organisation des Nations Unies et les organisations non gouvernementales jouissant auprès du Conseil du statut consultatif ont les mêmes droits et privilèges qu'aux sessions du Conseil, sous réserve des dispositions de l'article 2.

*Article 8*

Dès que le Conseil a décidé de convoquer une conférence, le Secrétaire général envoie dans le plus bref délai les invitations accompagnées d'exemplaires de l'ordre du jour. En ce qui concerne les Etats qui n'assurent pas eux-mêmes leurs relations extérieures, les invitations sont adressées par l'entremise des Etats responsables des relations extérieures de ceux-ci.

*Article 9*

A moins que le Conseil n'ait fixé le règlement intérieur de la conférence, le Secrétaire général prépare et distribue dans le plus bref délai un projet de règlement intérieur qui est soumis à la conférence aux fins d'examen.

*Article 10*

Sous réserve des décisions et des instructions du Conseil, le Secrétaire général nomme un secrétaire exécutif pour la conférence, fournit le secrétariat et les services requis et prend toutes autres dispositions administratives qui pourront être nécessaires.

*Article 11*

Tous les Etats, experts et organisations qui acceptent une invitation à la conférence sont liés par toutes les décisions prises par le Conseil à l'égard de la conférence en vertu du présent règlement.

### **Autres décisions prises par le Conseil à sa huitième session**

On trouvera ci-dessous les autres décisions prises par le Conseil à sa huitième session :

#### **ELECTION DU BUREAU DU CONSEIL**

Le 7 février 1949, le Conseil a élu M. James Thorn (Nouvelle-Zélande) Président et MM. V. V. Skorobogaty (République socialiste soviétique de Biélorussie) et Carlos Eduardo Stolk (Venezuela) respectivement premier et deuxième Vice-Présidents pour l'année 1949<sup>1</sup>.

<sup>1</sup> Voir le document E/SR.226.